

Comparative Religion

Did the Bible ever prophesy about the coming of any prophet after the Lord Jesus Christ?

Part 9

Fr. Jacob Nadian
St. Bishoy Coptic Orthodox Church

Question

In this part, I will continue answering the questions:

The Old Testament is full of killing of men, women and children, so why do we condemn other brutal killing of ISIS, Al Qaida, etc.? Is God of the Old Testament different than God of the New Testament? Is He God of War or Love?

يذكر العهد القديم العديد من أحداث القتل للرجال والنساء والأطفال، فلماذا ندين أحداث القتل البشعة التي يقوم بها إرهابيين مثل داعش والقاعدة وغيرهم؟ هل إله العهد القديم يختلف عن إله العهد الجديد؟ هل هو إله حرب وليس إله حب؟

Who is God of the Old Testament?

FALSE CLAIMS

Here, I will discuss more false claims about violence in the Old Testament as commanded by **God of the Old Testament**. I will address all these claims with its right understanding; as the Lord of Glory commanded.

الادعاءات الكاذبة

في هذه المحاضرة، سوف أناقش ادعاءات أخرى أن إله العهد القديم أوصي بالعنف. سأجيب علي كل تساؤلاتهم بالفهم الصحيح، كما أوصاه رب المجد.

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 7:

In the book of Numbers, amid instructions about offerings and Israelite apparel, we read about a man who gathers some firewood on the Sabbath:

“Now while the children of Israel were in the wilderness, they found a man gathering sticks on the Sabbath day. And those who found him gathering sticks brought him to Moses and Aaron, and to all the congregation. They put him under guard, because it had not been explained what should be done to him. Then the Lord said to Moses, ‘The man must surely be put to death; all the congregation shall stone him with stones outside the camp’. So, as the Lord commanded Moses, all the congregation brought him outside the camp and stoned him with stones, and he died”

(Numbers 15:32-36)

Who is God of the Old Testament?

الإدعاء 7:

في سفر العدد، بينما نقرأ عن طقوس التقدّمات والخدمات، نسمع عن أمر عنيف من الله بقتل رجلاً كان يحتطب حطباً في يوم السبت:

"ولما كان بنو اسرائيل في البرية، وجدوا رجلاً يحتطب حطباً في يوم السبت. فقدمه الذين وجدوه يحتطب حطباً إلى موسى وهارون وكل الجماعة. فوضعوه في المحرس لأنه لم يعلن ماذا يفعل به. فقال الرب لموسى: قتلاً يقتل الرجل. يرممه بحجارة كل الجماعة خارج المحلة. فأخرجه كل الجماعة الى خارج المحلة ورموه بحجارة. فمات كما أمر الرب موسى" (عدد 15: 32 – 36)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 7:

Let's first read what God commanded:
"Work shall be done for six days, but the seventh day shall be a holy day for you, a Sabbath of rest to The Lord. Whoever does any work on it shall be put to death" (Exodus 35:2)

الرد 7:

"سنة ايام يعمل عمل وأما اليوم السابع ففيه يكون لكم سبت عطلة، مقدس للرب. كل من يعمل فيه عملاً يقتل" (خروج 35: 2)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 7 (cont'd):

So, before we condemn God as a harsh Judge, let's first read the verses that precede the account of the Sabbath breaker mentioned in Numbers 15:32-36 above. As we will see, they show that the honest/innocent person who violated the Sabbath unintentionally was forgiven. The lesson is that the one who had the judgment carried out against him was a defiant lawbreaker and in open rebellion towards God.

قبل أن ندين الله بالقسوة في حكمه علي كاسر السبت، كما يبدو لنا في الظاهر من الآيات السابقة في سفر العدد 15: 32 - 36، دعونا نقرأ الآيات التي تسبقها لنري الله الرحوم الذي يغفر ويشفق علي كل من يخطئ سهواً. من هذه الآيات سنفهم كيف أن كاسر السبت كان بالفعل عنيداً ويقصد التحدي والوقوف ضد وصايا الله.

Who is God of the Old Testament?

REPLY 7 (cont'd):

“If you sin **unintentionally**, and do not observe all these commandments which The Lord has spoken to Moses, all that The Lord has commanded you by the hand of Moses, from the day The Lord gave commandment and onward throughout your generations, then it will be, if it is **unintentionally** committed, without the knowledge of the congregation, that the whole congregation shall offer one young bull as a burnt offering, as a sweet aroma to The Lord, with its grain offering and its drink offering, according to the ordinance, and one kid of the goats as a sin offering. So the priest shall make atonement for the whole congregation of the children of Israel, and it shall be forgiven them, for it was **unintentional**; they shall bring their offering, an offering made by fire to The Lord, and their sin offering before The Lord, for their **unintended** sin”
(Numbers 15: 22-25)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 7 (cont'd):

"It shall be forgiven the whole congregation of the children of Israel and the stranger who dwells among them, because all the people did it unintentionally. And if a person sins unintentionally, then he shall bring a female goat in its first year as a sin offering. So the priest shall make atonement for the person who sins unintentionally, when he sins unintentionally before The Lord, to make atonement for him; and it shall be forgiven him. You shall have one law for him who sins unintentionally, for him who is native-born among the children of Israel and for the stranger who dwells among them. But the person who does anything presumptuously, whether he is native-born or a stranger, that one brings reproach on The Lord, and he shall be cut off from among his people. Because he has despised the word of The Lord, and has broken His commandment, that person shall be completely cut off; his guilt shall be upon him" (Numbers 15: 26-31)

Who is God of the Old Testament?

الرد 7 (تكملة):

"وإذا سهوتم ولم تعملوا جميع هذه الوصايا التي كلم بها الرب موسى. جميع ما امركم به الرب عن يد موسى من اليوم الذي امر فيه الرب فصاعدا في اجيالكم. فان عمل خفية عن اعين الجماعة سهوا يعمل كل الجماعة ثورا واحدا ابن بقر محرقة لرائحة سرور للرب مع تقدمته وسكيبه كالعادة وتيسا واحدا من المعز ذبيحة خطية. فيكفر الكاهن عن كل جماعة بني اسرائيل فيصفر عنهم لانه كان سهوا فاذا اتوا بقرباتهم وقودا للرب وبذبيحة خطيتهم امام الرب لاجل سهوهم. يصفر عن كل جماعة بني اسرائيل والغريب النازل بينهم لانه حدث لجميع الشعب سهوا. وان اخطأت نفس واحدة سهوا تقرب عنزا حولية ذبيحة خطية. فيكفر الكاهن عن النفس التي سهت عندما اخطأت بسهو امام الرب للتكفير عنها فيصفر عنها. للوطني في بني اسرائيل وللغريب النازل بينهم تكون شريعة واحدة للعامل بسهو. واما النفس التي تعمل بيد ربيعة من الوطنيين او من الغرباء فهي تزدرى بالرب فتقطع تلك النفس من بين شعبها. لانها احتقرت كلام الرب ونقضت وصيته قطعا تقطع تلك النفس ذنبا عليها"

(عدد 15 : 22 – 31)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 8:

How about killing a stubborn and rebellious son?

"If a man has a stubborn and rebellious son who will not obey the voice of his father or the voice of his mother, and who, when they have chastened him, will not heed them, then his father and his mother shall take hold of him and bring him out to the elders of his city, to the gate of his city. And they shall say to the elders of his city, 'This son of ours is stubborn and rebellious; he will not obey our voice; he is a glutton and a drunkard'. Then all the men of his city shall stone him to death with stones; so you shall put away the evil from among you, and all Israel shall hear and fear"
(Deuteronomy 21:18-21)

Who is God of the Old Testament?

الادعاء 8:

وماذا عن قتل ابن معاند ومارد؟

"اذا كان لرجل ابن معاند ومارد، لا يسمع لقول أبيه ولا لقول أمه ويؤذبه فلا يسمع لهما. يمسكه أبوه وأمه ويأتيان به إلى شيوخ مدينته وإلى باب مكانه. ويقولان لشيوخ مدينته: ابننا هذا معاند ومارد، لا يسمع لقولنا وهو مسرف وسكير. فيرجمه جميع رجال مدينته بحجارة حتى يموت فتنزع الشر من بينكم ويسمع كل إسرائيل ويخافون"
(تثنية 21: 18 - 21)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 8:

- The fifth commandment is very serious for the health and well being of a community. One of the few practices seen in all world religions.
- **Parents viewed as God's earthly representatives** so disobedience was actually against God.
- **Family not given the right of execution**; elders at the gates of the city, acting as judges, had to confirm and allow .
- God allowed for a ransom to be paid for capital punishment crimes that did not involve the taking of a human life:
"Moreover you shall take no ransom for the life of a murderer who is guilty of death, but he shall surely be put to death"
(Numbers 35:31)

Who is God of the Old Testament?

الرد 8:

الوصية الخامسة التي توصي باكرام الأب والأم هي وصية خطيرة وهامة جداً لصحة وبنيان أي مجتمع سلمي ومحب. وللأسف لا نجد مثلها في أي ديانة أخرى.

في هذه الوصية نري الوالدين كسفراء أرضيين لله ولهذا فعدم اكرامهم فهو حقاً ضد الله.

في هذه الوصايا نري أن العائلة ليس لها حق تنفيذ الحكم، بل هو فقط لشيوخ المدينة وعند بابها، أي هناك قضاة يتحققون أمام الكل قبل تنفيذ الحكم مثل أي مجتمع متحضر.

ولنذكر أن الله كان يسمح بقدية لأي جريمة ترتكب، عمداً أو سهواً، ما عدا قتل النفس:

"ولا تاخذوا فدية عن نفس القاتل المذنب للموت، بل انه يقتل" (عدد 35: 31)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 8:

- **Never a record in Scripture of this being carried out.**
- Purpose was to instill obedience to God in a theocracy (government by Divine guidance) that was unique in history:

“So all Israel shall hear and fear, and not again do such wickedness as this among you” (Deuteronomy 13:11)

“And all the people shall hear and fear, and no longer act presumptuously” (Deuteronomy 17:13)

“...so you shall put away the evil from among you, and all Israel shall hear and fear” (Deuteronomy 21:21)

Who is God of the Old Testament?

الرد :8

وبقراءة الكتاب المقدس كله فإننا لا نري أي حكم من هذا النوع تم تنفيذه في أي ابن.

لقد كان الغرض من الوصية هو الحفاظ علي الكيان الأسري وتعليم الطاعة والخضوع لأوامر الله وممثليه علي الأرض.

“فيسمع جميع اسرائيل ويخافون ولا يعودون يعملون مثل هذا الامر الشرير في وسطك” (تثنية 13 : 11)

“فيسمع جميع الشعب ويخافون ولا يطغون بعد” (تثنية 17 : 13)

“فتنزع الشر من بينكم ويسمع كل اسرائيل ويخافون” (تثنية 21 : 21)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 9:

How about God ordering the killing of people of Nineveh?

"Now the word of The Lord came to Jonah the son of Amittai, saying: Arise, go to Nineveh, that great city, and cry out against it; for their wickedness has come up before Me" (Jonah 1:1-2)

This was summed up by Jonah when he entered the city and said:

"And Jonah began to enter the city on the first day's walk. Then he cried out and said, 'Yet forty days, and Nineveh shall be overthrown'" (Jonah 3:4)

الادعاء 9:

وماذا عن أمر الله بقتل الناس في نينوى، كما شرحه يونان في الآيات التالية:
"وصار قول الرب إلى يونان بن امتاي قائلاً: قم أذهب إلى نينوى المدينة العظيمة وناد عليها، لأنه قد
صعد شرهم أمامي" (يونان 1: 1 - 2)
"فابتدأ يونان يدخل المدينة مسيرة يوم واحد ونادى وقال: بعد أربعين يوماً تنقلب نينوى"
(يونان 3: 4)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 9:

- Nineveh was populated by the Assyrians (non-Jews); it was the ancient capital of Assyria.
- The Assyrians were incredibly barbaric. When archaeologists uncovered Nineveh, TV specials had to be filtered because the evidence of brutality was so great.
- As an example, the Assyrians used to slowly impale their victims by sliding them down sharp poles. They also made handbags from their victim's skins.
- In a stone pillar, one Assyrian ruler boasted of 'nobles I flayed.' He reported: 'Three thousand captives I burned with fire. I left not one hostage alive. I cut off the hands and feet of some. I cut off the noses, ears and fingers of others. The eyes of numerous soldiers I put out. Maidens I burned as a holocaust.'

Who is God of the Old Testament?

الرد 9:

لقد كانت نينوى، عاصمة آشور، مستوطنة بالآشوريين (ليسوا يهوداً). وقد كان الآشوريين يعيشون حياة بربرية وحشية، كما أشار علماء الآثار الذين اكتشفوا نينوى.

وقد قامت القوات الإعلامية بحذف الكثير من المناظر التي تُظهر قمة البشاعة في الحياة والسلوك.

علي سبيل المثال، فقد كان الآشوريين يسلخون أجساد الضحايا بأسياخ حديدية حادة ويصنعون من جلودهم حقائب وأكياس.

وقد وجدوا علي أحد الأعمدة الرخامية، كتابة تظهر تفاخر أحد الحكام الآشوريين "بتعذيب النبلاء" فقال: "لقد حرقت 3 آلاف أسيراً بالنار. لم أترك رهينة واحدة حية. قطعت أصابع الأيدي والأقدام للبعض منهم. وللبعض الآخر قطعت الأنف والأذن والأرجل. قلعت عيون الجنود وقدمت من العبيد منهم محرقات."

Who is God of the Old Testament?

REPLY 9:

- "I've never seen anything like this mass of tangled bodies with weapons in the midst of them. The desperation of the defense is now manifest." Archaeologist David Stronach of the University of California at Berkeley, speaking about what they found at Nineveh.
- This was why Jonah did not want to go; he didn't want these people spared.
- But God desired their rescue:

"Should I not pity Nineveh, that great city, in which are more than one hundred and twenty thousand persons who cannot discern between their right hand and their left -- and much livestock?" (Jonah 4:11)

Who is God of the Old Testament?

الرد 9:

قال دافيد استرونك، عالم الآثار بجامعة بيركلي في كاليفورنيا عن ما وجدته في الآثار في نينوى:

"انا لم أري أبداً شيئاً مثل هذا العدد الضخم من الجثث المدلاة والأسلحة في أجسادهم. فالحاجة إلى المقاومة والدفاع الآن لازمة".

هذا كان أحد الأسباب التي دفعت يونان للهرب من الله لأن هؤلاء الناس في نظره لا يستحقون الصفح والغفران.

ولكن إله العهد القديم تحنن حتي علي هؤلاء القساة و اراد خلاصهم، كما قال:

"أفلا اشفق أنا علي نينوى المدينة العظيمة التي يوجد فيها أكثر من اثنتي عشرة ربوة من الناس الذين لا يعرفون يمينهم من شمالهم وبهائم كثيرة"
(يونان 4 : 11)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 9:

This is why when Jonah Spoke to God, he described Him as gracious, compassionate, and loving :

"So he [Jonah] prayed to The Lord and said, 'Ah, Lord, was not this what I said when I was still in my country? Therefore I fled previously to Tarshish; for I know that You are a gracious and merciful God, slow to anger and abundant in lovingkindness, One who relents from doing harm" (Jonah 4:2)

Doesn't it prove that He is the same as He is found to be in the New Testament:

"For God so loved the world that He gave His only begotten Son, that whoever believes in Him should not perish but have everlasting life"
(John 3:16)

"Jesus Christ is the same yesterday, today, and forever"
(Hebrews 13: 8)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 9:

ولهذا السبب فقد تكلم يونان مع الله ووصفه بأنه رؤوف ورحيم ومحب للبشر:
"وصلى (يونان) إلى الرب وقال: آه يا رب. أليس هذا كلامي إذ كنت بعد في
أرضي، لذلك بادرت إلى الهرب إلى ترشيش. لأني علمت أنك إله رؤوف ورحيم،
بطيء الغضب، وكثير الرحمة ونادم على الشر" (يونان 4: 2)

أليس هذا يؤكد أن إله العهد القديم هو إله العهد الجديد المحب الذي لا يتغير،
كقول الكتاب:
"لأنه هكذا أحب الله العالم حتى بذل ابنه الوحيد لكي لا يهلك كل من يؤمن به بل
تكون له الحياة الأبدية" (يوحنا 3: 16)

"يسوع المسيح هو هو أمساً واليوم وإلى الأبد" (عبرانيين 13: 8)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 9:

- To see how God of the Old Testament is a merciful God, remember that Nineveh was first spared by God because they repented at the preaching of Jonah!
- Sadly, Nineveh went back to its evil ways.
- God then used the Babylonians and Medes to destroy Nineveh in 612 B.C.
- No warning was given this time.

"Though Nineveh of old was like a pool of water, now they flee away. 'Halt! Halt!' they cry; but no one turns back...She is empty, desolate, and waste" (Nahum 2:8-10)

"And He will stretch out His hand against the north, destroy Assyria, and make Nineveh a desolation, as dry as the wilderness"
(Zephaniah 2:13)

Who is God of the Old Testament?

الرد 9:

قصة العفو عن نينوى بعد توبتهم بمناداة يونان، علي الرغم من شرهم العظيم الذي سعد أمام الله، تُظهر مراحم الله وُغفرانه للتائبين والراجعين إليه. ولكن للأسف رجع أهل نينوى إلي طرقهم الشريرة. فتركهم الله إلي البابليين والمديائيون حوالي سنة 612 قبل الميلاد، كما هو مكتوب:

"ونينوى كبركة ماء منذ كانت ولكنهم الآن هاربون. قفوا قفوا ولا ملتفت... فراغ وخلاء وخراب" (ناحوم 2: 8 – 10)

"ويمد يده على الشمال ويبيد اشور ويجعل نينوى خراباً يابسة كالقفر"
(صفنيا 2: 13)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 10:

One of the most memorable portrayals of God afflicting an individual is found in the opening chapters of the book of Job. As the story begins, Job is described as being:

“Blameless and upright, and one who feared God and shunned evil” (Job 1:1)

After a few verses detailing Job’s enormous wealth—which, for ancient readers, would reinforce the impression that Job was a very righteous man—the scene shifts to the heavenly realm.

Who is God of the Old Testament?

الادعاء 10:

احد اتهامات العنّف الموجهة إلى الله تظهر في قصة أيوب الصديق الذي وصفه الله أنه:

"ليس مثله في الأرض، رجل كامل ومستقيم يتقي الله ويحيد عن الشر"
(أيوب 1: 8)

وبعد هذه الآية بقليل نجد وصف لطيف لثروة أيوب وغناه التي تؤكد لدارسي العهد القديم كيف أن أيوب كان رجلاً باراً استحق هذه الثروة كنعمة وبركة من الله. ولكن العجيب أن الأمر يتطور إلى أمور مخيفة كما سنرى.

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 10 (cont'd):

There we see an amazing scene:

"The sons of God came to present themselves before The Lord, and Satan also came among them. And The Lord said to Satan, 'From where do you come?' So Satan answered The Lord and said, 'From going to and fro on the earth, and from walking back and forth on it'. Then The Lord said to Satan, 'Have you considered My servant Job, that there is none like him on the earth, a blameless and upright man, one who fears God and shuns evil'"

(Job 1:6-8)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 10 (cont'd):

“So Satan answered The Lord and said, ‘Does Job fear God for nothing? Have You not made a hedge around him, around his household, and around all that he has on every side? You have blessed the work of his hands, and his possessions have increased in the land. But now, stretch out Your hand and touch all that he has, and he will surely curse You to Your face!’. And The Lord said to Satan, ‘Behold, all that he has is in your power; only do not lay a hand on his person’. So Satan went out from the presence of The Lord ” (Job 1:9-12)

Who is God of the Old Testament?

الادعاء 10 (تكملة):

هنا نري منظراً سماوياً عجبياً:

"وكان ذات يوم انه جاء بنو الله ليمثلوا امام الرب وجاء الشيطان ايضاً في وسطهم. فقال الرب للشيطان: من اين جئت؟ فأجاب الشيطان الرب وقال: من الجولان في الارض ومن التمشي فيها. فقال الرب للشيطان: هل جعلت قلبك على عبدي ايوب لأنه ليس مثله في الأرض، رجل كامل ومستقيم يتقي الله ويحيد عن الشر. فأجاب الشيطان الرب وقال: هل مجاناً يتقي ايوب الله؟ أليس انك سيجت حوله وحول بيته وحول كل ما له من كل ناحية، باركت اعمال يديه فانتشرت مواشيه في الارض. ولكن ابسط يدك الآن ومس كل ما له، فانه في وجهك يجذف عليك. فقال الرب للشيطان: هوذا كل ما له في يدك وانما اليه لا تمد يدك. ثم خرج الشيطان من أمام وجه الرب" (أيوب 1: 6 – 12)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 10 (cont'd):

The minute Satan received the permission from God, he started a wave of destruction where Job loses everything: his wealth, his property, his servants, and all of his children:

“Now there was a day when his sons and daughters were eating and drinking wine in their oldest brother's house;. and a messenger came to Job and said, ‘The oxen were plowing and the donkeys feeding beside them,. "when the Sabeans raided them and took them away -- indeed they have killed the servants with the edge of the sword; and I alone have escaped to tell you!’. While he was still speaking, another also came and said, ‘The fire of God fell from heaven and burned up the sheep and the servants, and consumed them; and I alone have escaped to tell you!’” (Job 1:13-16)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 10 (cont'd):

“While he was still speaking, another also came and said, ‘The Chaldeans formed three bands, raided the camels and took them away, yes, and killed the servants with the edge of the sword; and I alone have escaped to tell you!’. While he was still speaking, another also came and said, ‘Your sons and daughters were eating and drinking wine in their oldest brother's house,. and suddenly a great wind came from across the wilderness and struck the four corners of the house, and it fell on the young people, and they are dead; and I alone have escaped to tell you!’” (Job 1:17-19)

Who is God of the Old Testament?

الادعاء 10 (تكملة):

وفي اللحظة التي حصل فيها الشيطان علي السماح من الله، بدأ موجة مكثفة من الدمار والخراب والفناء لثروة وأملاك وخدام أيوب وحتى أولاده:
"وكان ذات يوم وابناؤه وبناته يأكلون ويشربون خمرا في بيت اخيهم الاكبر. ان رسولا جاء الي ايوب وقال: البقر كانت تحرث والاتن ترعى بجانبها. فسقط عليها السبنيون واخذوها وضربوا الغلمان بحد السيف ونجوت انا وحدي لأخبرك. وبينما هو يتكلم اذ جاء اخر وقال: نار الله سقطت من السماء فأحرقت الغنم والغلمان واكلتهم ونجوت انا وحدي لأخبرك. وبينما هو يتكلم، اذ جاء اخر وقال: الكلدانيون عينوا ثلاث فرق فهجموا على الجمال واخذوها وضربوا الغلمان بحد السيف ونجوت انا وحدي لأخبرك. وبينما هو يتكلم اذ جاء اخر وقال: بنوك وبناتك كانوا يأكلون ويشربون خمرا في بيت اخيهم الاكبر. واذا ربح شديدة جاءت من عبر الفقر وصدمت زوايا البيت الاربع فسقط على الغلمان فماتوا ونجوت انا وحدي لأخبرك" (أيوب 1: 13 - 19)

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 10 (cont'd):

Why would God do this to His blameless and upright servant?
God adds even more pain to Job; as we once again see how the heavenly beings present themselves before God:

"The Lord said to Satan, 'Have you considered My servant Job, that there is none like him on the earth, a blameless and upright man, one who fears God and shuns evil? And still he holds fast to his integrity, although **you incited Me against him, to destroy him without cause**. So Satan answered The Lord and said, 'Skin for skin! Yes, all that a man has he will give for his life. But stretch out Your hand now, and touch his bone and his flesh, and he will surely curse You to Your face'. **And The Lord said to Satan, 'Behold, he is in your hand, but spare his life'**" (Job 2:3-6)

Who is God of the Old Testament?

الادعاء 10 (تكملة):

ولكننا نتعجب لماذا يسمح الله بهذا الدمار والخراب لإنسان وصفه الله بأنه رجل كامل ومستقيم يتقي الله ويحيد عن الشر؟ فبدلاً من الحل والمساعدة، نجد أن الله يسمح بالآلام أشد:

"وكان ذات يوم انه جاء بنو الله ليمثلوا امام الرب و جاء الشيطان ايضاً في وسطهم ليمثل امام الرب. فقال الرب للشيطان: من اين جئت؟ فأجاب الشيطان الرب وقال: من الجولان في الارض ومن التمشي فيها. فقال الرب للشيطان: هل جعلت قلبك على عبدي ايوب لأنه ليس مثله في الارض رجل كامل ومستقيم يتقي الله ويحيد عن الشر والى الان وهو متمسك بكماله وقد هيجتني عليه لايتلعه بلا سبب. فأجاب الشيطان الرب وقال: جلد بجلد وكل ما للإنسان يعطيه لأجل نفسه. ولكن ابسط الان يدك ومس عظمه ولحمه فانه في وجهك يجدف عليك. فقال الرب للشيطان: ها هو في يدك ولكن احفظ نفسه" (أيوب 2: 1 – 6)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 10:

Our Loving God, wants us to go back to His holy image and likeness in perseverance, meekness and humbleness, as He said:

"Take My yoke upon you and learn from Me, for **I am gentle and lowly in heart**, and you will find rest for your souls" (Matthew 11:29)

But, what this has to do with Job? Job did have a problem: "So these three men ceased answering Job, **because he was righteous in his own eyes**" (Job 32:1)

So, God who cares about our everlasting joy and eternal happiness, wanted to remove this sinful pride.

Who is God of the Old Testament?

الرد 10:

الهنا محب البشر يريدنا أن نرجع إلي صورته المقدسة ومثاله في الاحتمال والوداعة والاتضاع حيث قال:

"احملوا نيري عليكم و تعلموا مني لأني وديع ومتواضع القلب فتجدوا راحة لنفوسكم" (متي 11 : 29)

ولكن ربما تسأل وما دخل هذه الآية بما حدث مع أيوب؟ يشرح لنا الكتاب المقدس أن أيوب كان عنده مشكلة لا تتفق مع الهنا المتواضع:

"فكف هؤلاء الرجال الثلاثة عن مجاوبة أيوب لكونه باراً في عيني نفسه" (أيوب 1 : 32)

ومن هنا نري أن الله الذي يهتم بفرحنا الدائم وسعادتنا الأبدية، ينقينا من الكبرياء الخاطئ الذي ربما يعطلنا عن الحياة الأبدية معه.

Who is God of the Old Testament?

CLAIM 10 (cont'd):

But Job is not the only one who suffers at God's hands in this story; many others are affected as well. As the text portrays it, God permits the death of dozens of people "for no reason".

All of Job's children and nearly all of his servants are killed as a result of God's conversation with the adversary (Job 1:3, 15, 18-19).

To the skeptics, this portrays God as violent and unjust. This again causes us to ask: Is God really like that? Does God treat people in ways that result in physical and emotional harm? If not, why would God permit it and how should we interpret it?

Who is God of the Old Testament?

الادعاء 10 (تكلمة):

ولكن أيوب لم يكن الوحيد الذي عاني من يد الله القوية، بل كثيرين أيضاً تأثروا وتألّموا بل وماتوا بسبب ما حدث مع أيوب بدون ذنب يذكر لهم.

فمثلاً ماتت الحيوانات والخدام وأولاد أيوب كنتيجة مباشرة لحديث الله مع الشيطان (أيوب 1: 3، 15، 18 - 19).

وهذه النقطة تعطي نقاد ومهاجمي الكتاب المقدس فرصة أن يصفوا "إله العهد

القديم" بأنه غير عادل وعنيف. بل أيضاً يجعل الكثيرين يسألون:

هل حقيقي الله بهذه القسوة؟

هل يتسبب الله في آلام الناس جسدياً ونفسياً؟

وإن لم يكن هذا صحيحاً، فلماذا يسمح الله به وكيف نفسر هذا؟

Who is God of the Old Testament?

REPLY 10 (cont'd):

Our merciful God showed how much He rewards those who suffer here on earth and in heaven. Let's look at these rewards:

1. God still defended Job before his friends:

"And so it was, after The Lord had spoken these words to Job, that The Lord said to Eliphaz the Temanite, "My wrath is aroused against you and your two friends, for you have not spoken of Me what is] right, as My servant Job has" (Job 42:7)

2. God compensated Job double of all his losses:

"And The Lord restored Job's losses when he prayed for his friends. Indeed The Lord gave Job twice as much as he had before" (Job 42:10)

3. God gave Job same number of children:

"He also had seven sons and three daughters" (Job 42:13)

Who is God of the Old Testament?

الرد 10 (تكملة):

الهنا الحنون دائماً يكافئ ويعوض كل الذين يحتملون الآلام، هنا علي الأرض وفي السماء:

1. دافع الله عن أيوب ضد أصحابه:

"وكان بعدما تكلم الرب مع أيوب بهذا الكلام ان الرب قال لاليفاز التيماني قد احتمي غضبي عليك وعلى كلا صاحبك لأنكم لم تقولوا في الصواب كعبي أيوب"
(أيوب 42 : 7)

2. عوض الله أيوب ضعف كل خسائره:

"ورد الرب سبي أيوب لما صلى لأجل أصحابه وزاد الرب على كل ما كان لأيوب ضعفاً" (أيوب 42 : 10)

3. أعطى الله أيوب 10 أولاد عوض الذين فقدهم:

"وكان له سبعة بنين و ثلاث بنات" (أيوب 42 : 13)

Who is God of the Old Testament?

REPLY 10 (cont'd):

But, wait a minute! God said that He rewarded Job double of all of what he lost and God kept His promise; as it says in the first and last chapters:

"Also, his possessions were seven thousand sheep, three thousand camels, five hundred yoke of oxen, five hundred female donkeys, and a very large household, so that this man was the greatest of all the people of the East"
(Job 1:3)

"Now The Lord blessed the latter days of Job more than his beginning; for he had fourteen thousand sheep, six thousand camels, one thousand yoke of oxen, and one thousand female donkeys" (Job 42:12)

But how about the servants and the children? For example, why didn't God give Job 20 children? Here is the answer:

"I am the God of Abraham, the God of Isaac, and the God of Jacob? God is not the God of the dead, but of the living" (Matthew 22:32)

So, when Job and his new 10 children go to heaven, Job will have 20 children in heaven. Same for servants, new and those who lost their life on earth will be all together in heaven with God, our God of the living.

Who is God of the Old Testament?

الرد 10 (تكملة):

ولكن الله وعد بأن يعوض أيوب الضعف عن كل خسائره، كما نرى من أول وآخر اصحاب في سفر أيوب:

"وكانت مواشيه سبعة آلاف من الغنم وثلاثة آلاف جمل وخمسة مئة فدان بقر وخمسة مئة اتان وخدمه كثيرين جداً. فكان هذا الرجل اعظم كل بني المشرق" (أيوب 1: 3)
"وبارك الرب اخرة ايوب اكثر من اولاه. وكان له اربعة عشر الفا من الغنم وستة الاف من الابل والالف فدان من البقر والالف اتان" (أيوب 42: 12)

فماذا عن الأولاد والخدم؟ علي سبيل المثال، لماذا لم يعطه 20 من الأولاد؟ الآية التالية توضح لنا الإجابة:

"انا اله ابراهيم واله اسحق واله يعقوب. ليس الله اله اموات بل اله احياء"
(متي 22: 32)

إن فالعشرة أولاد الأول الذين خسروا حياتهم علي الأرض هم أحياء في السماء. وبعد أن ينتقل أيوب وأولاده الجدد إلي السماء سيكون معه 20 (الضعف). وبالمثل سيكون مع الآخرين.

Remember:

Our Loving God of the Old Testament

From the above examples, we see a distinct pattern emerging from the judgments brought by God upon various peoples:

- ❖ God declares an annihilation form of judgment to stamp out a cancer.
- ❖ The judgments are for public recognition of extreme sin.
- ❖ Judgment is preceded by warning and/or long periods of exposure to the truth and time to repent.
- ❖ Remember how parents, teachers, government and even countries send instructions and/or warning before applying any type of punishment or rewards.

Remember:

Our Loving God of the Old Testament

This is what God did from day one of creation and to the end.
Remember what the Lord said:

“But if a wicked man turns from all his sins which he has committed, keeps all My statutes, and does what is lawful and right, he shall surely live; he shall not die. None of the transgressions which he has committed shall be remembered against him; because of the righteousness which he has done, he shall live. Do I have any pleasure at all that the wicked should die?’ says the Lord God, ‘and not that he should turn from his ways and live? But when a righteous man turns away from his righteousness and commits iniquity, and does according to all the abominations that the wicked man does, shall he live? All the righteousness which he has done shall not be remembered; because of the unfaithfulness of which he is guilty and the sin which he has committed, because of them he shall die” (Ezekiel 18:21-24)

Remember:

Our Loving God of the Old Testament

وهذا ما يفعله السيد الرب من بدئ الخليقة وإلى الأبد، حيث ينذر
ويحذر ويعلم:

"فإذا رجع الشرير عن جميع خطاياہ التي فعلها وحفظ كل فرائضي
وفعل حقا وعدلا فحياة بھيا. لا يموت. كل معاصيه التي فعلها لا
تذكر عليه. في بره الذي عمل بھيا. هل مسرة اسر بموت الشرير
يقول السيد الرب. ألا برجوعه عن طريقه فيحيا. وإذا رجع البار عن
بره وعمل اثما وفعل مثل كل الرجاسات التي فعلها الشرير افيحيا.
كل بره الذي عمله لا يذكر. في خيائته التي خانها وفي خطيته التي
اخطأ بها يموت" (حزقيال 18: 21 – 24)

Remember:

“Then **many false prophets** will rise up and deceive many” (Matthew 24: 11)

“For **false christs and false prophets** will rise and show great signs and wonders to deceive, if possible, even the elect” (Matthew 24: 24)

“For **false christs and false prophets** will rise and show signs and wonders to deceive, if possible, even the elect” (Mark 13: 22)

“But there were also **false prophets** among the people, even as there will be false teachers among you, who will secretly bring in destructive heresies, even denying The Lord who bought them, and bring on themselves swift destruction” (2 Peter 2: 1)

Remember:

The truth is: God warned us from false prophets

"ويقوم **انبياء كذبة كثيرون** ويضلون كثيرين" (متي 24: 11)
"لأنه سيقوم **مسحاء كذبة** (كما يسمي الأحمديين ان ميرزا غلام أحمد هو المسيح الرابع) و**انبياء كذبة** ويعطون آيات عظيمة وعجائب حتى يضلوا لو أمكن المختارين أيضاً" (متي 24: 24)
"لأنه سيقوم **مسحاء كذبة وانبياء كذبة** ويعطون آيات وعجائب لكي يضلوا لو أمكن المختارين أيضاً" (مرقس 13: 22)
"ولكن كان ايضا في الشعب **انبياء كذبة** كما سيكون فيكم ايضا معلمون كذبة الذين يدسون بدع هلاك واذ هم ينكرون الرب الذي اشتراهم يجلبون على أنفسهم هلاكاً سريعاً" (2 بطرس 2: 1)